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中华人民共和国实施联合国全球技术法规情况报告

根据《1998年协定书》第7条第7.4款提交

截至2024年10月

		GTR

编号

		GTR名称

		制定日期

		所属领域

		法规状态

		中国采用情况



		GTR No.1

		车门锁和车门保持件

		2004年11月18日

		GRSP

		原始文本

修正本1

修正本2

		已采用。GB 15086-2013 《汽车门锁及车门保持件的性能要求和试验方法》，修改采用GTR No.1。主要差异如下：

GB 15086删除了GTR No.1中附件5车辆类别定义的内容，其原因是车辆类别定义和车辆分类方式与中国情况不同，中国车辆类别定义和车辆分类使用标准GB/T 15089-2001《机动车辆及挂车分类》。








		GTR No.2

		关于气体污染物排放、CO2 排放物以及发动机燃油消耗对装有点燃或压燃式发动机的两轮摩托车测量规程

		2005年6月22日

		GRPE

		原始文本

更正

勘误本1

修正本1

修正本1的勘误本1

修正本2

勘误本2

修正本3

修正本4

修正本5

		已采用。GB 14622-2016《摩托车污染物排放限值及测量方法（中国第四阶段）》以及2019年发布GB 15744-2019《摩托车和轻便摩托车燃油消耗量限值及测量方法》，已经在排放测试和燃料消耗量测试时，采用了GTR No.2的摩托车测试程序。后续将在国标修订中考虑采纳修正本4、5的内容。



		GTR No.3

		摩托车制动系统

		2006年11月15日

		GRVA

		原始文本

更正

勘误本1

修正本1

勘误本2

修正本2

修正本3

		已采用。GB 20073-2018《摩托车和轻便摩托车 制动性能要求及试验方法》，参考采用GTR No.3的主要技术内容，主要差异如下：
1. 删除技术原理和合理性声明内容；
2. 适用范围不同；
3. 增加标准的实施；
4. 增加两轮摩托车制动系统特性的特殊要求；
5. 增加联动制动系统失效试验和性能要求；
6. 增加峰值制动力系数的确定内容。



		GTR No.4

		就污染物排放方面对压燃式发动机和燃用天然气（NG）或液化石油气（LPG）的点燃式发动机的试验规程

		2006年11月15日

		GRPE

		原始文本

修正本1

修正本1的勘误本1

修正本1的勘误本2

修正本2

修正本3

修正本4

		已采用。GB 17691-2018《重型柴油车污染物排放限值及测量方法（中国第六阶段）》已经采用了GTR No.4的全部试验规程。



		GTR No.5

		道路车辆车载诊断系统（OBD）技术要求

		2006年11月15日

		GRPE

		原始文本

勘误本1

修正本1

		已采用。GB 17691-2018《重型柴油车污染物排放限值及测量方法（中国第六阶段）》已经采用了GTR No.5的全部OBD技术要求。



		GTR No.6

		用于机动车辆及机动车辆装备的安全玻璃材料

		2008年3月12日

		GRSG

		原始文本

勘误本1

修正本1

勘误本2

修正本2

修正本3

		已采用。GB 9656-2021《机动车玻璃安全技术规范》与GTR No.6的主要区别是GB9656－2021增加了有关刚性塑料的内容，其它有关钢化玻璃、夹层玻璃和塑玻复合材料的内容与GRT No. 6基本一致。



		GTR No.7

		头枕

		2008年3月12日

		GRSP

		原始文本

修正本1

		已采用。GB 15083-2019 《汽车座椅、座椅固定装置及头枕强度要求和试验方法》，技术参考了GTR No.7。主要差异如下：

GB 15083适用于M和N类车辆的头枕，但不包括安装于折叠座椅、侧向座椅和后向座椅上的头枕。



		GTR No.8

		电子稳定控制系统（ESC）

		2008年6月26日

		GRVA

		原始文本

更正

勘误本1

勘误本2

		已采用。GB/T 30677-2014 《轻型汽车电子稳定性控制系统性能要求及试验方法》采用了GTR No.8。根据我国车辆技术特点、用途及标准体系，GB/T 30677-2014将适用范围从GTR No.8最大设计总质量为4536kg的轻型汽车，修改为最大设计总质量在3.5 吨及以下的乘用车和轻型商用车；增加冰雪道路试验内容。该标准将进一步转化为强标，已于2024年7月申请强标立项。



		GTR No.9

		行人保护

		2008年11月12日

		GRSP

		原始文本

勘误本1

勘误本2

修正本1

修正本2

修正本3

		已采用。GB 24550-2024 《汽车对行人的碰撞保护》技术参考了GTR No.9，主要差异为GB 24550增加了行车质量、驾驶员质量、乘客质量的定义。



		GTR No.10

		非循环排放（OCE）

		2009年6月24日

		GRPE

		原始文本

		已采用。GB 17691-2018《重型柴油车污染物排放限值及测量方法（中国第六阶段）》，已经采用了GTR No.10的全部OCE测试要求。



		GTR No.11

		农林拖拉机和非道路移动机械的发动机排放

		2009年11月12日

		GRPE

		原始文本

更正

勘误本1

勘误本2

		已采用。GB 20891-2014《非道路移动机械用柴油机排气污染物排放限值及测量方法 (中国第三、四阶段）》，已经规定了第四阶段采用非道路瞬态循环（NRTC）进行排放测试，但只给出了NRTC循环工况表格。HJ 1014-2020《非道路柴油移动机械污染物排放控制技术要求》，补充完善了相应的测试程序，引用了全部GTR法规NRTC测试程序方面的内容。



		GTR No.12

		关于摩托车操纵件、信号装置、指示器的位置、识别和操作的全球技术法规

		2011年11月17日

		GRSG

		原始文本

修正本 1

		未采用。GB 15365-2008《摩托车和轻便摩托车操纵件、指示器及信号装置的图形符号》在2008年发布，早于GTR No.12。目前该标准已启动修订立项流程，将修改采用GTR No.12法规。



		GTR No.13

		关于氢燃料电池车辆的全球技术法规

		2013年6月27日

		GRSP

		原始文本

修正本 1

勘误本1

		已采用。我国标准已采用该GTR。其中：

1. 压缩氢气储存系统相关内容，已经转化为GB/T 35544-2017《车用压缩氢气铝内胆碳纤维全缠绕气瓶》；

2. 关于液氢储存系统，中国正在发展液氢商用车，相关转化工作也在研究之中；

3. 车辆燃料系统相关内容，已转化为GB/T 24549-2020《燃料电池电动汽车 安全要求》中关于氢安全方面的内容；

4. 电气安全相关内容，已转化为GB/T 24549-2020《燃料电池电动汽车 安全要求》中电安全内容，并与GB 18384-2020 《电动汽车安全要求》相关内容进行了统一。



		GTR No.14

		关于侧面柱碰撞的全球技术法规

		2013年11月13日

		GRSP

		原始文本

		已采用。GB/T 37337-2019 《汽车侧面柱碰撞的乘员保护》，修改采用GTR No.14。主要差异如下： 

GB/T 37337技术内容与GTR No.14相同，增加了允许使用ES2-re假人的技术要求及安放程序的内容。



		GTR No.15

		世界统一轻型车试验规程（WLTP）

		2014年3月12日

		GRPE

		原始版本

修正本 1

修正本 2

修正本 3

修正本 4

修正本 5

修正本 6

		已采用。GB 18352.6-2016《轻型汽车污染物排放限值及测量方法（中国第六阶段）》已经全部采用了GTR No.15修正本1的全部试验程序。后续将在国七排放法规中适度采用修正本2-6的内容。



		GTR No.16

		关于轮胎的全球技术法规

		2014年11月13日

		GRBP

		原始文本

修正本1

修正本2

		已采用。GB 9743-2015《轿车轮胎》和GB 9744-2015《载重轮胎》

标准技术内容与GTR No.16及修正本1中C1、C2类轮胎的技术内容基本一致。GTR No. 16修正本2于2020年10月发布，中国在后续相关标准制修订时，将进一步研究和充分考虑GTR No. 16修正本2及后续版本技术内容和可行性，促进中国标准与GTR No.16协调一致。



		GTR No.17

		关于装配内燃机的两轮或三轮机动车曲轴箱和蒸发污染物排放测试规程的全球技术法规

		2016年11月17日

		GRPE

		原始文本

		未采用。GB 14622-2016《摩托车污染物排放限值及测量方法（中国第四阶段）》早于GTR No.17法规出台。曲轴箱气体排放方面，我国标准与GTR No.17有差异，我国标准规定了曲轴箱气体不允许直接排入大气，但未规定试验方法；GTR No.17规定了试验方法。蒸发污染物测试程序与GTR No.17基本一致，但我国标准更加严格、适用范围更广。目前中国正在研究制订摩托车第五阶段排放标准，将对曲轴箱排放和蒸发污染物排放进一步完善，一方面将修改采用现有GTR No.17法规，同时将根据我国的研究结果对GTR No.17提出修改意见。



		GTR No.18

		关于两轮或三轮机动车车载诊断系统测试规程的全球技术法规

		2016年11月17日

		GRPE

		原始文本

修正本1

		未采用。目前中国已于2020年立项制定摩托车和轻便摩托车第五阶段排放标准，目前已经完成征求意见稿的技术审查，该国标已采用了GTR No.18车载诊断系统测试程序，待国标发布后将实现正式采用GTR18。



		GTR No.19

		关于全球统一轻型车试验规程-蒸发性排放试验规程（WLTP EVAP）的全球技术法规

		2017年6月12日

		GRPE

		原始文本

修正本1

修正本2

修正本3

		未采用。中国早于WP.29在2016年即发布GB 18352.6-2016《轻型汽车污染物排放限值及测量方法（中国第六阶段）》，其中规定了蒸发排放测试程序。GTR No.19于2017年发布，其测试程序与中国标准不一致。目前正在制定的国七排放标准将适度采用GTR19的蒸发排放相关内容。



		GTR No.20

		关于电动车辆安全(EVS)的全球技术法规

		2018年3月14日

		GRSP

		原始文本

		已采用。2020年5月12日，中国发布了GB 18384-2020《电动汽车安全要求》、GB 38032-2020《电动客车安全要求》和GB 38031-2020《电动汽车用动力蓄电池安全要求》三项强制性国家标准，三项标准与GTR No.20充分协调。



		GTR No.21

		关于混合动力电动车辆和装有至少一个驱动电机纯电动车辆系统功率的确定的联合国全球技术法规——电动车辆功率的确定（DEVP））

		2020年11月11日

		GRPE

		原始文本

修正本 1

		未采用。中国正在将GTR No.21转化至国家标准GB/T 《混合动力电动汽车及多电机纯电动汽车动力系统功率测试方法》。该标准已于2023年底完成了立项，预计于2025年进行审查报批。



		GTR No.22

		关于车载电池耐久性的联合国全球技术法规

		2022年3月9日

		GRPE

		原始文本

修正本 1

		未采用。中国正在将GTR No.22转化至国家标准GB/T 《电动汽车车载动力电池耐久性要求及试验方法 第 1 部分：轻型汽车》。该标准已于2024年4月完成了立项，预计于2025年进行审查报批。



		GTR No.23

		关于装有内燃机的二、三轮车辆污染控制设备耐久性测试规程的联合国全球技术法规

		2022年6月22日

		GRPE

		原始文本

		已采用。GB 14622-2016《摩托车污染物排放限值及测量方法（中国第四阶段）》和GB 18176-2016《轻便摩托车污染物排放限值及测量方法（中国第四阶段）》两项国标内容与GTR No.23协调一致。



		GTR No.24

		轻型车辆制动排放试验室测量

		2023年6月21日

		GRPE

		原始文本

修正本 1

		未采用。中国将研究在正在制定的轻型车第七阶段排放标准（GB 18352.6）中采用 GTR No.24的可行性。
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		GTR

No.

		GTR

		Global Registry Date of GTR

		GR

		Revision/

Amendment

		Adoption Status in China



		GTR No.1

		Door locks and door retention components

		2004.11.18

		GRSP

		Original version

Amendment 1

Amendment 2

		Adopted. GB 15086-2013 Motor vehicles – door locks and retention component performance requirements and test methods has adopted with modification (MOD) GTR No. 1. 

GB 15086 deleted the vehicle category definition in Annex 5 of GTR No.1 due to the fact that its vehicle category definition and classification are different from the situation in China. China adopts the standard GB/T 15089-2001 Classification of power-driven vehicles and trailers for the vehicle category definition and classification.



		GTR No.2

		Measurement procedure for two-wheeled motorcycles equipped with a positive or compression ignition engine with regard to the emission of gaseous pollutants, CO2 emissions and fuel consumption

		2005.6.22

		GRPE

		Original version

Erratum 

Corrigendum 1

Amendment 1

Corrigendum 1 to Amendment 1

Amendment 2

Corrigendum 2

Amendment 3

Amendment 4

Amendment 5

		Adopted. GB 14622-2016 Limits and measurement methods for emissions from motorcycles (CHINA Ⅳ) and GB 15744-2019 The limits and measurement methods of fuel consumption for motorcycles and mopeds have adopted the motorcycle test procedures of GTR No.2 for both emission tests and fuel consumption tests.The adoption of amendments 4 and 5 of GTR would be considered during the revision of the national standard.



		GTR No.3

		Motorcycle brake systems

		2006.11.15

		GRVA

		Original version

Erratum 

Corrigendum 1

Amendment 1

Corrigendum 2

Amendment 2

Amendment 3

		Adopted. GB 20073-2018 Performance and measurement method for braking of motorcycles and mopeds refers to the main technical contents of GTR No.3 except it:

1. deletes the Statement of technical rationale and justification;

2. applies to different scope;

3. adds the specification of the standard implementation;

4. adds special requirements on the brake system performance of two-wheeled motorcycles;

5. adds the failure test and performance requirements of linked brake system;

6. adds the verification of peak braking coefficient.



		GTR No.4

		Test procedure for compression-ignition (C.I.) engines and positive-ignition (P.I.) engines fuelled with natural gas (NG) or liquefied petroleum gas (LPG) with regard to the emission of pollutants

		2006.11.15

		GRPE

		Original version

Amendment 1

Corrigendum 1 to Amendment 1

Corrigendum 2 to Amendment 1 Amendment 2

Amendment 3

Amendment 4



		Adopted. GB 17691-2018 Limits and measurement methods for emissions from diesel fueled heavy-duty vehicles (China VI) has adopted all test procedures of GTR No.4.



		GTR No.5

		Technical requirements for on-board diagnostic systems (OBD) for road vehicles

		2006.11.15

		GRPE

		Original version

Corrigendum 1

Amendment 1

		Adopted. GB 17691-2018 Limits and measurement methods for emissions from diesel fueled heavy-duty vehicles (China VI) has adopted all technical requirements of OBD in GTR No.5.



		GTR No.6

		Safety glazing materials for motor vehicles and motor vehicle equipment

		2008.3.12

		GRSG

		Original version

Corrigendum 1

Amendment 1

Corrigendum 2

Amendment 2

Amendment 3

		Adopted. GB 9656-2021 Safety technical specification for glazing materials used in power-driven vehicles differs with GTR No.6 in its addition of rigid-plastics-related content. Other contents concerning toughened glass, laminated glass and plastic glass composite material are basically the same as GRT No. 6.



		GTR No.7

		Head restraints

		2008.3.13

		GRSP

		Original version

Amendment 1



		Adopted. GB 15083-2019 Strength requirement and test method of automobile seats,their anchorages and any head restraints has adopted with modification (MOD) GTR No.7.

GB 15083-2019 applies to head-restraint devices of category M and category N and does not apply to head-restraint devices which may be fitted to folding seats or seats facing towards the lateral or the rear side.



		GTR No.8

		Electronic stability control systems

		2008.6.26

		GRVA

		Original version

Erratum 

Corrigendum 1

Corrigendum 2

		Adopted. GB/T 30677-2014 Performance requirements and testing methods for electronic stability control system(ESC) for light vehicles has adopted with modification (MOD) the GTR No.8.

GB/T 30677-2014 has modified its application scope from light vehicles with the max design total mass of 4536 kg specified in GTR No.8 to passenger vehicles and light commercial vehicles with max design total mass of up to 3.5 tons, and added the test on ice and snow roads. The standard may be transferred to mandatory standard. The project of formulating national mandatory standard has been initiated in July 2024. 



		GTR No.9

		Pedestrian safety

		2008.11.12

		GRSP

		Original version

Corrigendum 1

Corrigendum2

Amendment 1

Amendment 2

Amendment 3

		Adopted. GB/T 24550-2024 The protection of motor vehicle for pedestrians in the event of a collision has adopted with modification (MOD) GTR No.9.. The difference is that GB/T 24550 adds the definitions of mass in running order, driver mass, and passenger mass.



		GTR No.10

		Off-cycle emissions (OCE)

		2009.6.24

		GRPE

		Original version

		Adopted. GB 17691-2018 Limits and measurement methods for emissions from diesel fueled heavy-duty vehicles (China VI) has adopted all test requirements of GTR No.10(OCE).



		GTR No.11

		Test procedure for compression-ignition engines to be installed in agricultural and forestry tractors and in non-road mobile machinery with regard to the emissions of pollutants by the engine

		2009.11.12

		GRPE

		Original version

Erratum 

Corrigendum 1

Corrigendum 2

		Adopted. GB 20891-2014 Limits and measurement methods for exhaust pollutants from diesel engines of non-road mobile machinery (CHINA Ⅲ、Ⅳ) stipulates the adoption of NRTC for emission test in Stage VI and only demonstrates the non-road transient test 

cycle(NRTC) form. HJ 1014-2020 Emissions control technical requirements of non-road diesel mobile machinery has supplemented the corresponding test procedures and adopted all the NRTC test procedures in GTR No.11.



		GTR No.12

		Global Technical Regulation concerning the location, identification and operation of motorcycle controls, tell-tales and indicators

		2011.11.17

		GRSG

		Original version

Amendment 1

		Not adopted. GB 15365-2008 Symbols for controls, indicators and telltales for motorcycles and mopeds was published in 2008, earlier than GTR No.12. Currently, the standard has started the revision process, and will adopt the GTR No.12 with modification.





		GTR No.13

		Global Technical Regulation concerning the hydrogen and fuel cell

		2013.6.27

		GRSP

		Original version

Amendment 1

Corrigendum 1

		Adopted. Chinese standards have adopted GTR No.13. 

1. Contents related to compressed hydrogen storage system has been adopted into GB/T 35544-2017 Fully-wrapped carbon fiber reinforced cylinders with an aluminum liner for the on-board storage of compressed hydrogen as a fuel for land vehicles;

2. With regard to liquid hydrogen storage system, China is developing the liquid hydrogen commercial vehicle and the adoption of GTR is under study;

3. Contents related to vehicle fuel system has been adopted into GB/T 24549-2020;

4. Contents related to electric safety has been adopted into GB/T 24549-2020 which has been harmonized with GB 18384-2020 Electric vehicles safety requirements



		GTR No.14

		Global technical regulation on pole side impact

		2013.11.13

		GRSP

		Original version

		Adopted. GB/T 37337-2019 Protection of the occupants in the event of a lateral pole collision has adopted with modification (MOD) GTR No.14.

GB/T 37337 has the same technical content as GTR No.14, and added the technical requirements that ES2-re dummies are permitted to be used and added related installation procedures.



		GTR No.15

		Worldwide harmonized Light vehicles Test Procedure

		2014.3.12

		GRPE

		Original version

Amendment 1

Amendment 2

Amendment 3

Amendment 4

Amendment 5

Amendment 6

		Adopted. GB 18352.6-2016 Limits and measurement methods for emissions from light-duty vehicles (CHINA Ⅵ) has adopted all the test requirements of amendment 1 of GTR No.15. The adoption of amendments 2-6 of GTR would be considered during the formulation of the updated national standard (CHINA VII) .





		GTR No.16

		Global Technical Regulation on Tyres

		2014.11.13

		GRBP

		Original version

Amendment 1

Amendment 2

		Adopted. The technical contents of GB 9743-2015 Passenger car tyres and GB 9744-2015 Truck tyres are basically the same as specifications for C1 and C2 tires in GTR No.16 and Amendment 1. Amendment 2 to GTR No.16 was released in October 2020, and China will further study and fully consider the technical contents and feasibility of Amendment 2 to GTR No.16 and its subsequent versions when formulating and revising national standards, so as to promote the harmonization of China’s tyre standards with GTR No.16.



		GTR No.17

		Global technical regulation on the measurement procedure for two- or three-wheeled motor vehicles equipped with a combustion engine with regard to the crankcase and evaporative emissions

		2016.11.17

		GRPE

		Original version

		Not adopted. GB 14622-2016 Limits and measurement methods for emissions from motorcycles (CHINA Ⅳ) was issued in 2016, earlier than GTR No.17. The two standards differ in specification of crankcase emissions. Chinese standard stipulates that crankcase gases are not allowed to be discharged directly into the atmosphere but does not stipulate the test method; GTR No.17 stipulates the test method. Chinese standard is basically same to GTR No.17 in the test procedure of evaporative pollutants, but Chinese standard is stricter and with a wider range of application. China is currently formulating Motorcycle Emission Standard in Stage V and further improve the crankcase emissions and evaporative pollutant emissions. China would adopt the existing GTR No.17 with modification and submit amendment proposal based on domestic research. 



		GTR No.18

		Global technical regulation on the measurement procedure for two- or three-wheeled motor vehicles with regard to on-board diagnostics

		2016.11.17

		GRPE

		Original version

Amendment 1

		Not adopted. China has set up the project of developing Motorcycles and Mopeds Emission Standard(China V) in 2020. Now the technical verification of Draft for Comments has been completed. The Chinese standard has adopted the on-board diagnostic system test procedure of GTR No.18. After the national standard is released, GTR18 will be officially adopted.



		GTR No.19

		Global technical regulation on the EVAPorative emission test procedure for the Worldwide harmonized Light vehicle Test Procedure (WLTP EVAP)

		2017.6.12

		GRPE

		Original version

Amendment 1

Amendment 2

Amendment 3

		Not adopted. In 2016, China, earlier than WP.29, issued the GB 18352.6-2016 Limits and measurement methods for emissions from motorcycles which stipulates the evaporative emission test procedure. The GTR No.19, issued in 2017 is different from China’s Stage VI standard in test procedures. China is currently planning to promote GRPE in drafting the evaporative emission regulation in Stage II. The adoption of the evaporative emission in GTR19 will be considered during the national standard(China VII) currently being formulated.



		GTR No.20

		Global Technical Regulation on the Electric Vehicle Safety (EVS)

		2018.3.14

		GRSP

		Original version

		Adopted. China issued GB 18384-2020 Electric vehicles safety requirements, GB 38032-2020 Electric buses safety requirements, and GB 38031-2020 Electric vehicles traction battery safety requirements on May 12, 2020. The three mandatory national standards have been sufficiently harmonized with GTR No.20.



		GTR No.21

		United Nations Global Technical Regulation on the determination of system power of hybrid electric vehicles and of pure electric vehicles having more than one electric machine for propulsion - Determination of Electrified Vehicle Power (DEVP)

		2020.11.11

		GRPE

		Original version

Amendment 1

		Not adopted. China is adopting GTR No.21 into the national standard GB/T The determination of system power of hybrid electric vehicles and of pure electric vehicles having more than one electric machine for propulsion. The project of formulating national standard has been initiated by the end of 2023, and the standard is expected to be reviewed and approved in 2025.





		GTR No.22

		United Nations Global Technical Regulation on In-vehicle Battery Durability for Electrified Vehicles

		2022.3.9

		GRPE

		Original version

Amendment 1

		Not adopted. China is adopting GTR No.22 into the national standard GB/T In-vehicle traction battery durability requirements and test methods for electric vehicles—Part 1:Light-duty vehicles. The project of formulating national standard has been initiated in April 2024, and the standard is expected to be reviewed and approved in 2025.



		GTR No.23

		United Nations Global Technical Regulation on the measurement procedure for two- and three-wheeled vehicles equipped with a combustion engine with regard to durability of pollution-control devices

		2022.6.22

		GRPE

		Original version

		Adopted. GB 14622-2016 Limits and measurement methods for emissions from motorcycles (CHINA Ⅳ) and GB 18176-2016 Limits and measurement methods for emissions of pollutants from mopeds (CHINA Ⅳ) have been harmonized with GTR No.23. 



		GTR No.24

		Laboratory Measurement of Brake Emissions for Light-Duty Vehicles

		2023.6.21

		GRPE

		Original version

Amendment 1

		Not adopted. China will study the feasibility of adoption of GTR No.24 into the Chinese light vehicle emission standard GB 18352.6(CHINA VII) which is under development.
















